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Ocelářský gigant dále omezuje výrobu
Anna Bortlíčková

...1
Severní Morava a Slezsko

ArcelorMittal Ostrava zřejmě odstaví další vysokou pec * Už několik měsíců využívá méně než 40 procent kapacity

Ocelářský gigant ArcelorMittal Ostrava (AMO), který se potýká s propadem poptávky v důsledku krize a už několik měsíců
vyrábí na méně než 40 procent své kapacity, připravuje odstavení další vysoké pece a jedné, možná i dvou koksárenských
baterií.      
Právu to v úterý potvrdila mluvčí firmy Věra Breiová. „Od ledna jedeme na 35 až 40 procent kapacity a výhled optimistický není.
Udržovat za současné situace všechna zařízení v chodu je neefektivní,“ řekla. Jak dále uvedla, firma se dosud snažila udržet v
chodu co nejvíce zařízení i za minimálního provozu, ale patrně bude muset přistoupit k tomu, že bude mít v chodu méně
zařízení s větším vytížením. „Zřejmě tedy bohužel dojde k odstavení jedné ze dvou vysokých pecí a ta, která zůstane v
provozu, pak bude vytížena na 90 až 100 procent. Ze tří koksárenských baterií bude provoz omezen na jednu nebo dvě. To
tady v historii firmy ještě nebylo,“ řekla. Ze čtyř vysokých pecí nyní jedou pouze dvě a i ty podle informací Práva vyrábějí na
poloviční výkon.      
Jak dále uvedla, pokud se situace na trhu nezlepší v krátké době, budou muset být jedna vysoká pec a jedna až dvě
koksárenské baterie odstaveny, až se k tomu udělají potřebná technologická opatření: „To je otázka horizontu měsíce a půl až
dvou měsíců.“ Na otázku, jestli se připravované odstavení vysoké pece a koksárenských baterií dotkne zaměstnanosti,
odpověděla, že nyní se dělá analýza. Breiová popřela, že by výroba železa měla být převedena z Ostravy do Polska. „Je to
fáma,“ řekla.      
O připravovaném omezení provozu na jedinou vysokou pec a dvě koksárenské baterie informoval už v březnovém vydání
firemního měsíčníku předseda představenstva AMO Sanjay Samaddar. Uvedl, že jde o opatření dočasná: „Až se situace
zlepší, rychle se otřepeme a vrátíme se k původnímu stavu.“      
„Samozřejmě bychom si přáli, ať jedou dvě vysoké pece. Mám obavy, že když se další pec odstaví, sníží se zaměstnanost.
Smůla je, že i Evraz Vítkovice Steel bere málo železa, což nás také ohrožuje,“ řekl Právu předseda odborů na vysokých pecích
Josef Lejsek. Šéf odborů na koksovně Leopold Laskovský v reakci pro Právo prohlásil, že odbory budou dělat všechno pro to,
aby zaměstnanci nedoplatili na rozhodnutí manažerů o omezení výroby. „Nálada mezi lidmi je špatná, jsou nervózní, mají
strach, co bude,“ popsali atmosféru mezi zaměstnanci shodně oba odboroví předáci.      
ArcelorMittal Ostrava v posledních měsících propustila s odstupným ve výši 11–20násobku průměrného platu 941 lidí. Počet
zaměstnanců největší tuzemské ocelářské firmy se tak snížil z lednových přibližně 7500 na nynějších 6565 osob.

***

Budeme dělat všechno pro to, aby se omezení výroby nedotklo zaměstnanců Leopold Laskovský, odborový předák
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